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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
SECRETAR GENERAL 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
 
 
 

PROCES-VERBAL 
Încheiat azi 17.12.2020 în şedinţa extraordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 

 
 La şedinţă participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, domnul Turc Ioan 
– Primarul municipiului Bistriţa, doamna Gaftone Floare – Secretarul general al 
municipiului,  Scurtu Nicolae – Director Direcția economică; Cincea Dumitru Matei – 
Director Direcția Administrație Publică, Juridic; Coceșiu Liliana - Director Direcția 
Integrarea Europeană; Dorel Cosma – Director Centrul Cultural municipal ”George 
Coșbuc”; Sărmășan Dan – Director adj, Direcția economică; Bogătean Adriana – 
consilier juridic Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Cionca Terezia 
Tanţa – consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Huzmezan Claudiu – 
consilier Direcția Comunicare; Zbâncă Marius – reprezentant firma IT – pentru 
asistență tehnică; 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 
prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 397/11.12.2020, care a fost 
publicată în presa locală, respectiv în cotidianul „Răsunetul” din data de 12-
13.12.2020 și pe site-ul instituției, www.primariabistrița.ro. 

Sunt prezenți la ședința organizată prin mijloace electronice de comunicare, 

conectați on-line, 19 consilieri din cei 20 membri ai Consiliului local al municipiului Bistrița 

în funcție, mandatul de consilier local al domnului Kozuk Andrei Ioan fiind încetat, ca 

urmare a demisiei. Este absent domnul consilier Niculae Cristian Marius. 

Ședința este condusă de președintele de vârstă în exercițiu, domnul consilier 
Peteleu Ioan.  

Se intonează Imnul de stat. 
 

 Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: declar deschisă 
ședința extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistrița din data de 
17.12.2020. Avem pe ordinea de zi două proiecte de hotărâre. 

 
Ordinea de zi a ședinței 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat, în vederea 

elaborării, depunerii și implementării proiectului “iNOVAre@Bistriţa2030” 
iniţiator: Primarul municipiului Bistrița 

 

http://www.primariabistrița.ro/
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2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Bistriţa pe anul 2020 

iniţiator: Primarul municipiului Bistrița 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Fiind ședință 

extraordinară, nu avem sesiune de întrebări și interpelări. Vom trece la primul 
punct de pe ordinea de zi.  
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat, în 
vederea elaborării, depunerii și implementării proiectului 
“iNOVAre@Bistriţa2030” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcții. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Avizul Comisiilor 
reunite din data de 16.12.2020 este favorabil, cu 17 voturi ”pentru” și două voturi 
”împotrivă”. Dezbateri, propuneri, vă rog! Doamna consilier Stere, vă rog” 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Mulțumesc! Am înțeles de ieri că 
acest partener a fost ales doar pentru a se putea obține acești bani, însă dorința și 
solicitarea mea este ca atunci când vom începe să derulăm efectiv acest proiect 
este să știm din vreme toți pașii, toate demersurile, și eu îmi doresc să fiu implicată. 
Nu vreau să ajungem din nou în situația pe care am întâlnit-o ieri, în care să ni se 
pună cu o jumătate de oră în față acte, pe care să trebuiască să le votăm. Deci îmi 
doresc ca acest proiect să funcționeze într-o variantă diferită, să nu ajungem în 
situația pe care am întâlnit-o ieri, sau, de exemplu, astăzi, că am primit la ora două 
și jumătate un atașament din partea primăriei. Asta este rugămintea mea către 
aparatul primăriei și, legat de modalitatea în care să lucrăm în continuare pe acest 
proiect. pentru că vor fi sume de bani importante și va fi un proiect important pentru 
Bistrița. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Doamna consilier 
Săsărman! 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: Împărtășesc punctul de vedere 
exprimat de doamna consilier Stere, aceeași rugăminte aș avea-o și eu și , totodată 
doresc să-i mulțumesc doamnei Coceșiu, pentru că, până la urmă ne-a pus la 
dispoziție toată documentația pe care ne-a solicitat-o și a reușit totodată să 
finalizeze acordul și nu să avem o simplă machetă, pe care noi să o votăm. 
Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Așa cum v-am spus și 
ieri, suntem într-o ședință extraordinară, iar unele proiecte pot să sufere modificări 
până la aprobare, inclusiv documente suplimentare pot fi prezentate. Ținând cont că 
a fost un anumit calendar și, din păcate, nu s-a identificat un partener în timp util, 
acest calendar s-a prelungit, dar proiectul trebuie finalizat, ca să poată fi transmis 
mai departe la ADR. Aș vrea să fac eu o scurtă intervenție. În anul 2013, pe primul 
buget la care am participat, am făcut două propuneri, care au fost reluate și în 2014 
și în 2015 și în 2016 și în alți ani. Aceste două propuneri au fost realizarea unui 
incubator de afaceri și cea de a doua propunere realizarea unui centru de cercetare, 
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inovare și dezvoltare de noi tehnologii. Deși au fost linii de finanțare dedicate pentru 
asemenea tipuri de proiecte, nu am înțeles exact motivele vechii administrații, dar 
proiectele respective nu s-au concretizat. Au fost tot felul de blocaje, în momentul 
respectiv am propus ca și locație pentru incubatorul de afaceri punctul termic de pe 
Bistricioarei, unde putea fi realizat acest acest obiectiv, iar pentru Centrul de 
cercetare punctul termic din incinta Colegiului Grigore Moisil, unde era suficient 
spațiu și pe lângă mai erau erau și ateliere care puteau fi puse la dispoziția acelui 
centru. Dar, mă rog, nu s-au realizat acele obiective. Este bine că s-a făcut acest 
pas, important spun eu, care încearcă să integreze atât partea de incubator de 
afaceri cât și partea de cercetare. Sper să fie un proiect de succes. Domnul primar, 
dacă doriți să interveniți... 

Domnul Ioan Turc, primar al municipiul  ui Bistrița: Nu am nimic de adăugat, s-
a spus cam tot ceea ce era important, și în ședința Comisiilor reunite de ieri. Da, 
importanța acestui proiect se subînțelege. Știu, sunt la curent cu inițiativele pe care 
colegii liberali din anterioarele consilii locale le-au avut în acest sens. Să dea bunul 
Dumnezeu să fie de bun augur. Bine că se face. Am toată deschiderea și sunt 
absolut sigur că implicarea celor din Consiliul local, a consilierilor care au expertiză, 
în materie, evidente, în derularea în bune condiții a acestui proiect, va ajuta ca 
orașul să primească, din acest punct de vedere, ceea ce merită, adică un centru de 
inovare, de accelerare care să ajute economia locală cu adevărat. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da, mulțumesc, 
domnule primar! Da, domnul consilier Munthiu! 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Bună, stimați colegi! Eu am primit, la 
întrebările mele din cadrul comisiilor reunite am primit suficiente informații ca să mă 
declar mulțumit în această etapă. În acelați timp, cum am spus și ieri, vă rog, pe cei 
din executiv, pe cei care implementează acest proiect, oricând aveți nevoie de 
expertiza pe care o am în acest domeniu, să nu ezitați să mă contactați și să îmi 
cereți sprijinul. Mai ales că unul din elementele acestui proiect, cel legat de FabLab, 
a fost introdus în Bistrița anului 2012 de către mine. Am fost primul din România 
care a solicitat o licență de la Stanford pentru a implementa acest proiect. Nu s-a 
putut atunci, din varii motive, nu revenim la ele. E un proiect drag mie, așa că, vă 
rog, nu ezitați, oricând aveți nevoie de ajutor, de sprijin, de expertiză, să nu ezitați.  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Constat că nu mai 
sunt intervenții, vă supun la vot proiectul, în forma prezentată de inițiator. A fost 
depusă și acea anexă, completată cu toate datele. Vă rog, vot!  

Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs. 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 



4 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Niculae Cristian Marius Abs. 

Pavelean Nicolae Da  

Peteleu Ioan Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da  

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 18 voturi ”pentru”, unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 

 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre privind 

rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 
2020 

Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole și 3 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: dezbateri, propuneri, 
vă rog! O să citesc între timp și avizul comisiilor. Comisiile reunite din data de 
16.12.2020 emit aviz favorabil, cu 17 voturi ”pentru” și 2 voturi  -mă scuzați – cu 16 
voturi ”pentru” și o abținere.  

Doamna Săcălean Oana Andreea: Domnule președinte, vă rog să-mi 
permiteți. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da, vă rog, doamna 
consilier Săcălean! 

Doamna Săcălean Oana Andreea: Legat de punctul 7, capitolul 74.02, 
Protecția mediului, ieri în ședința de comisii am întrebat cărui fapt se datorează 
majorarea cu suma de 400 de mii de lei, cheltuieli pentru plata apei meteorice. 
Răspunsul primit a fost destul de scurt și neargumentat, că există facturi pe această 
sumă. Revin cu rugămintea de a clarifica, care este totuși factorul generator care a 
dus la majorarea cheltuielilor pentru plata apei meteorice și care este perioada 
facturată, aferentă celor 400 de mii de lei cheltuiți pentru apa meteorică? 
Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, o să îl rog pe 
domnul director economic de la DSP, domnul Sărmășan, să vă răspundă.  

Domnul Sărmășan Dan, director adj. DSP: Bună ziua! Mă numesc Sărmășan 
Dan, sunt director economic la Direcția Servicii Publice. Referitor la apa meteorică, 
execuția bugetară, până la acest moment, este de 1.195.000. Facturile emise și 
neachitate, de către Societatea Aquabis, sunt pentru perioada 28.10. – 13.11, în 
valoare de 320233 lei, urmând a se mai emită o factură în această perioadă a lunii 
decembrie. Deci, cantitatea de apă meteorică se stabilește după o formulă emisă în 
baza Regulamentului Aquabis, a serviciului de alimentare cu apă și canalizare, 
aprobat prin Hotărârea nr.18 /30.09.2014.     

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, dacă mai sunt și 
alte intervenții? Domnul consilier Urîte, vă rog! 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu: o scurtă observație, legat de viitor, va 
trebui să analizăm foarte serios relația cu Aquabis-ul, în ce privește gestionarea 
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apei, și a apelor reziduale, și a apei potabile dar și a apei meteorice și evident și a 
pluvialelor. Pentru că, vedeți, așa cum am mai spus, în diferite rânduri, și în media și 
în consiliu, provoacă și pagube materiale și va trebui să avem o discuție cât de 
repede, o să solicit și pe Comisia economică, să avem o primă întrevedere, să 
facem o analiză corectă, să vedem ce este de făcut în îmbunătățire și să rezolvăm 
cât mai multe, în toate sectoarele. Pe de altă parte, mie mi s-au clarificat toate 
aspectele ieri în comisie. O singură rugăminte mai am, să analizăm cu 
departamentul juridic încheierea unei polițe de asigurare pentru primar, sau să 
vedem cine din executiv, pentru că vrând nevrând se ajung la tot felul de situații, cu 
instanța, cu e și cea cu cei trei polițiști care au câștigat procesul. Sigur că ei își pot 
permite, probabil, niște avocați mai buni, noi mai avem și oameni juridici care mai au 
și alte ocupații în interiorul aparatului. Dar este bine să avem pentru că pot apărea 
riscuri manageriale, și în administrație ca și în mediul privat, și s-ar putea acoperi 
diverse pagube. Deci asta era observația mea, să analizăm în ce condiții pentru 
executivul, conducerea executivului din primărie se pot, se pot încheia niște polițe 
de asigurare. Mulțumesc! Și să fie bugetate, evident, în bugetul pe 2021. Eu o să 
aduc și genul ăsta de abordare, îl avem și îl am și în firma unde lucrez, și în firmele 
unde am lucrat și am recuperat sume semnificative, datorită unor erori din executiv. 
Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, mulțumesc, 
domnule consilier! Vă rog, domnul consilier Munthiu!.    

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Voiam să am o mică lămurire, legat de 
această apă meteorică. Această facură este factura pe care o plătește 
municipalitatea sau e parte din factura pe banii colectați de municipalitate de la 
cetățeni. Și a doua intervenție, ca să le termin acum pe amândouă, și eu am primit 
suficiente informații față de ceea ce am solicitat ieri în comisie, ca să fiu mulțumit. 
Mai mult de atât, am reușit să aflu de ce bugetul orașului, municipiului, pe anul 2023 
va fi mai mic decât acesta. Se datorează lipsei, în momentul în care s-a făcut 
proiecția, a unor informații legate de fondurile europene. Sper să fie suficiente, ca 
bugetul să fie mai mare. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, mulțumesc, 
domnule consilier. Din informațiile mele această apă meteorică este cea colectată 
de pe domeniul public al municipiului Bistrița, ca urmare nu se încasează taxe de la 
cetățeni, cetățenii plătesc direct la operatorul de apă și canalizare taxele pentru 
apele meteorice.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean: da , scuze, a fost o confuzie, confundam 
cu deșeurile. Scuzați-mă! 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Absolut nici o 
problemă. Dacă mai sunt intervenții? Vă rog, doamna consilier Stere! 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Vă referiți la intervenții pe acest 
subiect sau la intervenții... 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Categoric, numai pe 
acest subiect putem discuta. Astăzi suntem în ședință extraordinară, o să urmeze o 
ședință ... 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Dacă îmi permiteți, să îmi termin 
întrebarea. Voiam să discut, tot legat de buget, însă mă gândeam că am finalizat 
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partea cu apele meteorice, pentru că aveam, legat de alt punct, o întrebare. 
Bineînțeles, legat de ce discutăm astăzi. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Mă scuzați! 
Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Urma să termin întrebarea mea. 

Este vorba despre Capitolul 67.10, Cultură, recreere și religie și este un punct final, 
majorare cu suma de 50 de mii de lei a cheltuielilor cu manifestările culturale, 
Caravana Crăciunului 2020. Și am observat și acel raport de cheltuieli care mi-a fost 
comunicat. Aș pune două întrebări: dacă în aceste momente acest eveniment, sau, 
mă rog, această manifestare, că nu e un eveniment, Caravana Crăciunului, este 
oportună și dacă acele cheltuieli pot fi reduce. În primul rând cred că nu este 
momentul potrivit ca o mașină să se plimbe prin cartiere și prin oraș, se poate 
observa foarte ușor că oamenii nu sunt pe stradă, nu cred că vor fi pe stradă, orașul 
este luminat, cred că este suficient în acest an și că acești bani pot fi economisiți. 
Acesta este punctul meu de vedere. Practic care este scopul și care este publicul 
pentru acest eveniment? În condițiile actuale de relativă izolare sau în condițiile în 
care oamenii stau mai mult în casă. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Am înțeles. Domnul 
primar dorește să intervină. Vă rog! 

Domnul Ioan Turc, Primarul municipiului: Tocmai din cauza faptului că nu pot 
fi organizate evenimente cu participarea unui număr mare de oameni, am fost de 
acord, la propunerea domnului director Cosma, să mergem noi la dânșii. Totuși, e 
Crăciun, vine Anul Nou, există un anumit spirit, chiar și în vreme de război oamenii 
au dreptul să mai și zâmbească. Cred că e oportună acceptarea ideii cu care 
Centrul municipal pentru cultură a venit și cred că oamenii vor gusta, în mod 
favorabil, evident, ceea ce se pregătește. Această caravană urmează să ajungă în 
cartierele aparținătoare, urmează ca să ajungă în anumite puncte din municipiul 
Bistrița, pot ca să iasă bistrițenii inclusiv la balcon. Nu se vor crea aglomerări, în nici 
un caz, tocmai datorită faptului că acea mașină va merge din loc în loc, după un 
program prestabilit. A nu face absolut nimic nu cred că este soluția corectă. Nu 
doresc să trec cu vederea că suma solicitată a fost considerabil mai mare, inițial 
Casa de Cultură, Palatul Culturii, a venit cu o solicitare de 100 de mii de lei. Am 
redus suma la jumătate, la 50 de mii de lei, și eu cred că oamenii pot să primească 
din partea Primăriei municipiului Bistrița, a Centrului Municipal pentru Cultură, 
haideți să-i spuneți, o mică atenție de sărbători. Mulțumesc! 

Doamna consilier Macarie Doina: Dacă îmi permiteți, domnule președinte... 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, vă rog, doamna 

consilier Macarie! 
Doamna consilier Macarie Doina: Stimați colegi, domnule președinte, 

domnule primar, eu consider, de asemenea, că este o inițiativă lăudabilă, mai ales 
că bugetul a fost diminuat, și la un cost relativ mic, să zicem, pot Bistrițenii să se 
bucure de această formă de manifestare. Pentru că măcar atâta putem să facem 
pentru ei. Și așa e trist, și așa sărbătorile vin cum vin, măcar Crăciunul să-l simțim 
mai aproape decât am simțit Sărbătoarea Pascală. Pentru că vă mărturisesc că am 
ieșit la balcon, în momentul în care a venit vecinul meu și ne-a adus pasca, și am 
plâns împreună cu el. Și poate că așa ne vom bucura împreună și vom simți că 
pruncul se naște și se naște pentru noi toți. Și poate că se naște, simbolic vorbind, 
în sufletele noastre, și vom deveni mai buni. Vă mulțumesc frumos! 
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Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Mulțumesc, doamna 
consilier! Doamna consilier Stere, vă rog! 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Dacă îmi permiteți să întreb, am 
văzut că este și domnul director Cosma cu noi, ce va face efectiv această 
caravană? În ce vor consta aceste manifestări sau aceste momente? În afară că 
este o mașină, care este inscripționată. Publicitate și promovare – ce va promova? 
Sau ce va transmite? Să bucure oamenii sau copiii. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Vă rog, domnule 
director Cosma, cred că ne auziți. Da, vă rog! 

Domnul director Cosma Dorel: Sărut mâna, bună ziua! Mulțumesc pentru 
posibilitatea de e explica ce înseamnă această caravană. Cred că într-o situație atât 
de dificilă, pe care nu doar poporul nostru ci lumea întreagă o traversează, cultura 
nu trebuie să fie stopată, fiind poate unul din puținele elemente prin care ne afirmăm 
încă existența pe acest pământ. Un popor fără cultură este de la sine știut că este 
un popor inexistent. Nu am spus-o eu, au spus-o mulți alții înaintea mea. Caravana 
Crăciunului vine exact să răspundă acestei etape. În momentul în care nu putem să 
facem manifestări ample, prin care să aducem lumea întreagă a municipiului la 
marcarea unui eveniment deosebit de important din religia noastră, din religia 
ortodoxă, catolică, greco-catolică, din religia universală, cred că modalitatea aceasta 
prin care vom încerca să ajungem în fața cartierelor din municipiu, cu caravana care 
însumează 3 mașini, două microbuze plus o platformă, pe care sunt instalate 
modalități de prezentare, adică pe ecrane foarte mari. Pe traseu, pe drum, vor fi în 
permanență colinde, tipice pentru tot ce înseamnă partea românească. Iar în 
anumite zone, pe care le-am stabilit deja, ne oprim timp de 20 de minute, pe aceste 
modalități de exprimare pe ecrane vom susține un program de aproximativ 20 de 
minute, în care vor fi oferite publicului spectator momente de colinde, obiceiuri, 
tradiții, realizate de către artiștii noștri. Spectatorii, care sunt invitați prin intermediul 
mijloacelor mass media să fie prezenți la această manifestare, vor fi prezenți în 
balcoane, în ferestre, așa cum va apare în zilele următoare în publicitatea mass 
media, asigurându-ne că sunt și ne urmăresc și colindă cu noi, fie printr-o lumânare, 
fie printr-o lumină aprinsă, care să simbolizeze ideea de unitate, ideea faptului că 
suntem cu toții creștini și ne dorim ca aceste manifestări, această sărbătoare mare 
să nu treacă nemarcată, neobservată. Nu cred că poate să existe  creștin care să 
nu se bucure cel puțin de o colindă, pe care o oferă Primăria municipiului și Centrul 
Cultural Municipal. De altfel aceasta este și chemarea noastră. Vă invităm la darul 
pe care îl facem, prin Primărie, prin Centrul Cultural, să colindați împreună cu noi. 
Este ceea ce ne dorim, să sensibilizăm pe toți locuitorii municipiului nostru, să 
încercăm să uităm de greutăți, de necazuri și să fim poate din ce în ce mai buni și 
mai aproape unii de alții.        

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Mulțumesc, domnule 
director! Aș vrea să se consemneze că a intrat în ședință, și de mult timp, domnul 
consilier Bria. Îmi cer scuze că nu am făcut această precizare. Doamna consilier 
Stere, vă rog! 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: dacă îmi permiteți, nu mă opun 
culturii sau manifestărilor culturale. Însă îmi doresc ca acest eveniment să fie unul 
de calitate, de aceea am întrebat. De aceea am pus aceste întrebări. Și mi-aș dori, 
domnule director, răspunsul să fie unul pe un ton rezonabil, pentru că nu am făcut 
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decât să pun niște întrebări, să vedem de ce sunt cheltuiți acești bani. Pentru că știu 
că dumneavoastră funcționați acum acolo, nu sunt evenimente fizice și practic 
Centrul Cultural poate să vină în sprijinul acestor sărbători și să ofere evenimente 
culturale, pentru că sunt angajați care să coste mai puțin Primăria. Mulțumesc! 

Domnul director Cosma Dorel: Dacă îmi permiteți, domnule 
președinte...domnule președinte, îmi permiteți să...? 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Cred că s-a deconectat. 
Domnul director Cosma Dorel: Mă auziți? 
Domnul consilier Munthiu Cristiean: Vă auzim. 
Domnul director Cosma Dorel: Domnule președinte și domnilor consilieri, nu 

cred că am folosit un ton, decât cel normal, cel pe care mă exprim totdeauna pentru 
dragostea de cultură, pentru care am slujit o viață. Și manifestările culturale, vreau 
să vă spun, și pe care le-am inițiat până acum și o vom face și mai departe, sunt la 
niște sume, îndrăznesc să spun, modeste, având în vedere  - cred că și în 
pandemie cred că suntem printre puținele instituții, la nivel național, care am avut o 
activitate permanentă. Și aici se pot vedea emisiunile realizate pe studiourile de 
televiziune locale, pe studiourile radio, în mass media, emisiuni care sunt făcute 
efectiv de către colegii angajați ai acestei instituții. Iar această manifestare, dați-mi 
voie să nu fiu foarte modest, să vă spun că este unică la nivel național, prin ceea ce 
vom încerca să facem. Am convingerea că este o manifestare de calitate, prin ceea 
ce intenționăm să facem și prin ceea ce nu s-a mai făcut, nici în Bistrița și nici la 
nivel național. Iar suma pe care am solicitat-o, vreau să precizez că nu este o sumă 
pe care să o solicităm din fondurile totale ale Primăriei municipiului, ale consiliului, ci 
dimpotrivă, este vorba de o parte mică din economisirea pe care instituția noastră a 
realizat-o la nivelul anului în curs și, sigur, să facem această manifestare pe care 
ne-o dorim efectiv și am sesizat că mulți dintre locuitorii municipiului, din discuțiile pe 
care le-am avut, și-o doresc. Vă mulțumesc! Dacă tonul a deranjat pe cineva, îmi 
cer scuze. Este modul meu de a vorbi. Probabil că am o tonalitate mai de tenor și nu 
o pot schimba. Mulțumesc foarte mult!  

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania : O întrebare: dacă tot suntem 
aici, acele 30 de mii de lei, din cheltuieli, înseamnă închirierea mașinii? A 
generatorului? Sau mașina o aveți deja. 

Domnul director Cosma Dorel: Nu, nu, este vorba de o platformă, o platformă 
pe care noi nu o avem, ecranele respective nu pot fi instalate pe mașinile de care 
noi dispunem, E o platformă mai mare, pe care o închiriem. La fel închiriem 
generatorul, la fel ecranele. Deci toată această poziție de la numărul 1 este parte 
care înseamnă închirierea aparaturii de care noi nu dispunem. Și sunt firme 
specializate, cu care am conlucrat și cu care am ajuns în final la un acord, ca să 
reducem numărul de zile spre a ne încadra în suma care a fost de principiu 
acceptată. 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Mulțumesc! 
Domnul director Cosma Dorel: Mulțumesc și eu! 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan, este în acest moment 

deconectat, din cauza unor probleme tehnice, motiv pentru care se propune, din 
partea echipei tehnice, o scurtă pauză. 
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Reluarea lucrărilor 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Îmi cer scuze, se pare 

că am revenit. Da, vă rog, dacă mai sunt intervenții. Domnul consilier Munthiu! 
Domnul consilier Munthiu Cristiean: Ieri în ședința de comisii reunite, domnule 

președinte, făcusem o... am avut o interpelare care era legată de modul, dacă există 
o modalitate prin care primăria să poată recupera suma de 100 de mii de lei care va 
trebui să fie plătită celor trei polițiști locali care au câștigat procesele. Mi-ați spus să 
o pun astăzi în discuția plenului. Din păcate cel care și-a asumat această acțiune, 
care s-a dovedit că din punct de vedere juridic nu a fost corectă, nu a fost prezent la 
ședință. Nu are rost să mai pun această întrebare. O voi pune data viitoare, când și 
domnul Niculae va fi prezent.  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da, mulțumesc, 
domnule consilier! Doamna secretar, vă rog! 

Doamna Gaftone Floare, secretarul municipiului: Eu vreau să fac doar 
precizarea, stimați consilieri, pentru că eu am adus la cunoștința consiliului local că 
hotărârea adoptată, cu privire la desființarea celor trei posturi din cadrul Poliției 
Locale, nu îndeplinește condițiile prevăzute de lege și există această vulnerabilitate 
în instanța de contencios administrativ, să fim obligați să reangajăm pe cei trei 
polițiști care și-au pierdut locul de muncă. Au lipsit avize, a lipsit o fundamentare 
adecvată. .   

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da, mulțumesc, 
doamna secretar! Doamna consilier Săsărman, vă rog! 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: Mulțumesc! Dacă ar putea 
doamna secretar să ne spună cu cine a purtat respectiva discuție, dacă a purtat-o 
cu domnul fost primar Ovidiu Crețu sau cu domnul Cristian Niculae, referitor la 
trecerea acelei hotărâri și prin Comisia economică, nu doar prin Comisia juridică.  

Doamna Gaftone Floare, secretar general al municipiului: În primul rând 
fundamentarea și analiza trebuiau făcute în Comisia locală de ordine publică. Ar fi 
trebui, înainte de a intra în analiza Consiliului local și a Comisiilor de specialitate, să 
avem și avizul din partea Agenției Naționale a Funcționarilor Publici. Eu am informat 
Consiliul local, atât pe comisii cât și pe plen. Am informat și pe domnul primar Ovidiu 
Teodor Crețu și l-am informat și pe viceprimarul care avea o dispoziție a domnului 
primar, de delegare a atribuțiilor cu privire la coordonarea serviciului public Poliția 
locală. Am spus că documentația este incompletă, însă s-a dorit să fie adoptată 
hotărârea, chiar dacă a avut o documentație incompletă. Iată că hotărârea a fost 
anulată de către instanța de contencios administrativ, iar cei trei polițiști, mai bine de 
un an de zile nu și-au exercitat atribuțiile.  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da, mulțumesc, 
doamna secretar! Doamna consilier Săsărman! 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: Și totuși, acea hotărâre a primit 
avizul de legalitate? 

Doamna Gaftone Floare, secretar general al municipiului: Așa cum v-am 
spus, eu am făcut obiecțiile de legalitate, le-am adus atât la cunoștința atât a  
Consiliului local, a Primarului și a Prefectului deopotrivă. Instituția prefectului de 
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atunci a considerat că nu se cuvine să facă o procedură prealabilă, ca, Consiliul 
local să își corecteze actul administrativ emis. ; 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, doamna consilier 
Săsărman? 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: Bun, să înțeleg că totul este... 
cade în sarcina Instituției Prefectului, nicidecum a fostului viceprimar Cristian 
Niculae, din câte înțeleg eu.  

Doamna Gaftone Floare, secretar general al municipiului: Am spus, după 
verificarea de către secretar și întocmirea obiecțiilor de legalitate, odată cu 
înaintarea hotărârii pentru controlul de legalitate, care se exercită de către Prefect, 
conform Codului administrativ, m-aș fi așteptat, într-adevăr, ca prefectul să 
reacționeze, să ceară Consiliului local să reanalizeze hotărârea, ca neavând temei 
legal și fiind insuficient fundamentată și fără toate avizele.  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, mulțumesc, 
doamna secretar! Cred că nu putem arunca vina pe alte instituții, categoric cel care 
este în culpă este inițiatorul, indiferent cine a fost, domnul viceprimar Niculae sau 
domnul, sau fost primar, Ovidiu Teodor Crețu. Adică nu cred că este cazul să 
discutăm în această ședință, cel puțin, sau în Consiliul local, această speță, doamna 
secretar general a făcut o informare, cum au stat lucrurile. Noi nu analizăm cine este 
vinovatul. Vreau să vă informez că oricum mai este un dosar penal pe rol, vis a vis 
de această speță, și probabil vinovații vor fi trași la răspundere, inclusiv penal. Cred 
că nu putem să recuperăm aceste sume dar vom vedea, după ce se finalizează și 
acel dosar penal. Domnul Niculae nu a vrut să asculte de nimeni, vă pot spune că 
am participat la toate ședințele Consiliului local și știu ce s-a discutat. Categoric că 
nu au fost argumente suficiente pentru a înceta acele raporturi de muncă, asta a 
spus în final și instanța. Dânsul a vrut să pară un reformator, doar că nu a început 
de unde trebuie acea reformă. Acolo, vă pot spune foarte clar, că au fost alte 
interese, fără să mai intru în detaliu, dar dacă doriți vă pot spune și interesele 
directe care au vizat încetarea celor trei contracte de muncă. Da, vă rog, doamna 
consilier Săsărman, urmează domnul consilier Urîte! 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: O singură mențiune, doresc să 
vă spun, că inițiatorul nu răspunde, în ceea ce privește proiectele pe care inițiatorul 
le concepe. Sunt de responsabilitatea comisiilor prin care trece și de 
responsabilitatea persoanei care avizează de legalitate și care, ulterior, trebuie să 
verifice în concret dacă hotărârea concretă este legală sau nu, în speță Instituția 
prefectului. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: da , doamna consilier, 
așa o fi cum spuneți dumneavoastră. Cred că ar trebui să vă aplecați mai mult 
asupra problemei. Eu nu cred că dacă cineva inițiază un proiect de hotărâre poate fi 
absolvit de orice răspundere. Adică, așa cum spuneți dumneavoastră, că inițiatorul 
nu are nici o vină, s-ar putea face foarte multe abuzuri, așa cum a fost de fapt și 
acesta, un abuz până la urmă. Vă rog, domnul consilier Urîte! 

Domnul consilier Urîte Florin Radu: Da, ce nu înțeleg eu, cum de civilul s-a 
pronunțat înaintea ... fiind vorba și înțelegând că este vorba și de un dosar penal. 
Deci probabil acei oameni au făcut ceva și din zona penalului, nu înțeleg cum de 
penalul nu a suspendat civilul, s-a pronunțat această speță în civil, chiar să piardă 
primăria, existând în continuare și un dosar penal. Pe de altă parte vreau să-i spun 
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doamnei consilier că aici nu este vorba să ne apărăm colegii, cei care conduc 
instituțiile răspund, că de aia sunt lideri, sunt manageri, până la urmă sunt manageri, 
chiar dacă se cheamă viceprimari sau primar. Și, doi, insist în continuare, că pot să 
apară asemenea erori în aparatul executivului, și cred că ar fi bine să facem acele 
polițe de asigurări. O să aduc la cunoștința primăriei modele de așa ceva sau o să 
trimit firme specializate, să oferteze așa ceva, pentru că, cu legi confuze de-a lungul 
timpului, și vă spun că este un cod al muncii total neinspirat, cu ce se lucrează, este 
mai mult un cod al nemuncii și între angajat și angajator angajatul e mai protejat 
decât angajatorul și de aici apar foarte multe sincope și poate pentru asta sunt de 
vină și legiuitorii. Dar insist să se învețe ceva din această experiență și să facem 
ceea ce trebuie. Mulțumesc!    

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, eu v-aș ruga să 
vă limitați intervențiile, pe motiv că trecem deja în altă sferă. Cine sunt vinovații vom 
vedea, ideea este că acele persoane și-au intrat în drepturi. Eu cred că doamna 
secretar a explicat foarte bine cum au stat lucrurile și... 

Doamna Gaftone Floare, secretar general al municipiului: Am vrut să mai fac 
o precizare, dacă îmi permiteți.  

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Instanța s-a pronunțat 
asupra acelei hotărâri. Vă rog, doamna secretar! 

Doamna Gaftone Floare, secretar general al municipiului. Voiam să fac 
precizarea că avizul de legalitate al secretarului nu este un aviz conform. Chiar în 
situația în care un proiect de hotărâre nu are avizul de legalitate al secretarului, sau 
susținerea din partea serviciilor de specialitate, Consiliul local poate să adopte o 
hotărâre, dar în acest caz răspunderea aparține tuturor celor care au votat ”pentru”. 
În conformitate cu legea Instituția Prefectului nu este obligată să atace în instanța de 
contencios administrativ o hotărâre, chiar dacă ea este vădit ilegală: Legea spune 
că prefectul poate sesiza instanța de contencios administrativ. Ba, mai mult, 
prefectul nu este obligat să facă procedură prealabilă înăuntrul termenului de 6 luni, 
la 5 luni și 29 de zile poate să solicite instanței de contencios administrativ anularea 
unei hotărâri considerate ilegale, termen în care hotărârea respectivă poate avea 
efecte juridice și lucrurile pot fi complicate foarte mult. De asta îndemnul meu este 
ca o hotărâre să fie bine fundamentată și argumentată legal, ca să nu fie probleme 
în aplicarea legii. Mulțumesc!   

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da, mulțumesc, 
doamna secretar! Categoric a fost o majoritate în Consiliul local care a aprobat acel 
proiect de hotărâre. Și dacă acea majoritate se poate face responsabilă, probabil că 
ne putem îndrepta pentru recuperarea acestei sume, dar m-aș mira. Constat că nu 
mai sunt intervenții. Vă supun la vot, vis a vis de modul de vot, următoarea 
propunere, votăm proiectul de hotărâre pe secțiuni și capitolele care se modifică, 
așa cum a fost prezentat în raport. Dacă sunteți de acord cu această propunere, vă 
rog să votați. 

Rezultatul votului: cu 18 voturi ”pentru”, un vot ”împotrivă”, propunerea este 
aprobată. 

 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Da. Capitolul I, 

Bugetul local se majorează cu suma de 4.000 mii lei, astfel: 
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Punctul 1, la venituri se majorează cu suma de 4.000 lei, astfel: secţiunea de 
funcţionare - se majorează cu suma de 4.000 lei. Vă rog să votați. 
 Rezultatul votului: Secțiunea este aprobată cu 19 voturi ”pentru”.  
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Cer scuze, trebuie să 
fac o corecție, este vorba de 4000 de mii de lei. Deci 40 de milioane de lei.  
Da, secțiunea de dezvoltare nu se modifică – vă rog să votați. 
 Rezultatul votului: Secțiunea este aprobată cu 19 voturi ”pentru”. 
 
 Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: La cheltuieli se 
majorează cu suma de 4.000 mii lei, astfel: Secţiunea de funcţionare – se 
majorează cu suma de 4.000 mii lei. Vă rog să votați. 
 Rezultatul votului: Secțiunea este aprobată cu 18 voturi ”pentru” și o abținere. 
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: În regulă! Capitolul 
51.02 „Autoritati publice” se majorează cu suma de 439 mii lei. Vă rog să votați.  

Rezultatul votului: majorarea la acest capitol este aprobată cu 19 voturi 
”pentru”. 

 
 Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 65.02 
„Învăţământ” se diminuează per total cu suma de 167 mii lei. Vă rog să votați! 

Rezultatul votului: cu 18 voturi ”pentru” capitolul a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 61.02 

„Ordine publică și siguranță națională” se majorează cu suma de 100 mii lei. Vă rog 
să votați! 

Rezultatul votului: cu 16 voturi ”pentru” și 2 abțineri capitolul a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 67.02 

„Cultură, recreere şi religie” se diminuează cu suma de  372 mii lei  Vă rog să votați!  
Rezultatul votului: Cu 18 voturi ”pentru” diminuarea la acest capitol a fost 

aprobată.  
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 68.02 
„Asigurări şi asistenţă socială” se majorează cu suma de 4.000 mii lei. Vă rog să 
votați!  

Rezultatul votului: Cu 18 voturi ”pentru” și o abținere majorarea la acest 
capitol a fost aprobată.  

 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 70.02 

„Locuinţe, servicii şi dezvoltare publică” se diminuează cu suma de 400 mii lei . Vă 
rog să votați.  

Rezultatul votului: Cu 19 voturi ”pentru” capitolul a fost aprobat. 
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 74.02 
„Protecţia mediului” se majorează cu suma de 400 mii lei . Vă rog să votați. 

Rezultatul votului: cu 16 voturi ”pentru” și 2 abțineri” capitolul a fost aprobat. 
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Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Sectiunea de 

dezvoltare la cheltuieli nu se modifică. O să supunem la vot doar ce se modifică. 
Bugetul instituţiilor publice finanţate din venituri proprii și subvenţii se diminuează cu 
suma de 150 mii lei, astfel: la venituri se diminuează cu suma de 150 mii lei. Mă 
scuzați, secțiunea de funcționare se modifică astfel, se diminuează, mă scuzați, cu 
suma de 150 mii lei. Vă rog să votați! 

Rezultatul votului: Cu 18 voturi ”pentru” capitolul a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Secțiunea de 

dezvoltare nu se modifică. La cheltuieli se diminuează cu suma de 150 mii lei, astfel, 
secțiunea de funcționare se diminuează cu suma de 150 mii lei  

Rezultatul votului: cu 18 voturi ”pentru” secțiunea a fost aprobată. 
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 61.10 
”Ordine publică și siguranță națională” se majorează cu suma de 100 mii lei. Vă rog 
să votați! 

Rezultatul votului: cu 18 voturi ”pentru” și o abținere capitolul a fost aprobat. 
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Capitolul 67.10 
„Cultura, recreere si religie” se diminuează cu suma de 250 mii lei. Vă rog să votați! 
18 voturi ”pentru” și o abținere. Vă rog să votați! 

Rezultatul votului: cu 18 voturi ”pentru” și o abținere capitolul a fost aprobat. 
 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Mulțumesc! Secțiunea 
de dezvoltare nu se modifică. Bugetul creditelor interne nu se modifică. Vot pe 
proiectul de hotărâre!  

Reprezentant firmă IT: Avem 17 voturi ”pentru” și o abținere. Un consilier nu a 
votat. 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Mie mi s-a închis. Considerați că am 
votat. Am votat ”pentru”. Mie mi s-a închis înainte de a putea să votez. Considerați 
votul meu vot ”pentru”. 

Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: din păcate nu cred că 
se mai poate înregistra. Putem consemna în procesul verbal lucrul ăsta? OK, o să 
se consemneze în procesul verbal al ședinței că și domnul Munthiu a votat pentru. 
Deci proiectul a fost adoptat cu 18 voturi ”pentru” și o abținere. 

Rezultatul votului:  
Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 
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Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Niculae Cristian Marius Abs. 

Pavelean Nicolae Da  

Peteleu Ioan Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da  

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Președintele de ședință, domnul consilier Peteleu Ioan: Stimați colegi, vă 

mulțumesc pentru participare! Declar ședința închisă. 
 
 
 
 
             PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,  SECRETAR GENERAL, 
  PETELEU IOAN       GAFTONE FLOARE 
 
 
 
 
 

Redactat 
Consilier, Cionca Terezia Tanța 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
CTT/ex.3. 


